
Protokół Nr 49/2014 

 

z posiedzenia  Komisji  Samorządowej  Rady Miasta Ostrowca Św.  

w dniu 28  maja  2014 r.  godz. 13.00 -13.50 

 
Obradom przewodniczył Przewodniczący Komisji  - Zbigniew Moskalewicz. 

 

1. Lista obecności – w załączeniu. 

2. Sprawy wynikające z porządku obrad: 

 
Lp. Sprawa Wniosek/Stanowisko/Informacja 

(wynik głosowania) 

 Porządek posiedzenia: 

 

 

 

I.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zaopiniowanie projektów uchwał  

na sesję Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego w dniu 29 maja 

2014 r.: 

 

- przyjęcia Strategii Rozwiązywania 

Problemów Społecznych Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski na lata  

2014 – 2021; 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Obecny na posiedzeniu komisji Prezydent 

Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego –  

p. Jarosław Wilczyński powiedział,  

że Strategia Rozwiązywania Problemów 

Społecznych Gminy Ostrowiec Święto-

krzyski na lata 2014 – 2021 – to dokument 

bardzo ważny, ale i bardzo trudny. Podstawą 

do opracowania niniejszej Strategii było 

sporządzenie diagnozy najważniejszych 

potrzeb społecznych mieszkańców Ostrowca 

Świętokrzyskiego, bez zaspokojenia, 

których społeczeństwo nie może 

prawidłowo funkcjonować. Wśród tych 

potrzeb i obszarów życia społecznego 

wymienia się: ochronę zdrowia, pracę, 

bezpieczeństwo, mieszkalnictwo, edukację, 

pomoc społeczną, profilaktykę uzależnień, 

przeciwdziałanie wykluczeniu społecznemu. 

Diagnoza została sporządzona na podstawie 

przeprowadzonych badań źródeł zastanych, 

tzn. informacji i materiałów pochodzących z 

różnych instytucji i organizacji funkcjo-

nujących na terenie miasta, a także z Banku 

Danych Lokalnych w Kielcach, 

Wojewódzkiego Urzędu Pracy w Kielcach. 

Drugim źródłem są dane wytworzone, takie 

jak: wyniki z przeprowadzonej ankiety 

wśród przedstawicieli rad osiedlowych, 

konsultacje społeczne, warsztaty, spotkania 

z przedstawicielami organizacji poza-



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

- przekazania dotacji celowej Gminom: 

Bałtów, Bodzechów, Ćmielów, 

Kunów, Lipnik, Mirzec; 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

rządowych oraz z pedagogami szkół 

gminnych. Diagnoza sytuacji społecznej  

w Gminie stanowi istotne źródło założeń 

polityki społecznej miasta na lata 2014 – 

2021, które zostało ujęte w formie misji, 

celów strategicznych, operacyjnych i 

kierunków działań. Przy formułowaniu 

celów strategicznych uwzględniono obszary 

szczególnie wrażliwe z punktu widzenia 

ustawy o pomocy społecznej tj. 

przeciwdziałanie wykluczeniu społecznemu 

i marginalizacji, integrację osób 

niepełnosprawnych, długotrwale chorych  

i starszych, profilaktykę uzależnień, a także 

współpracę z organizacjami poza-

rządowymi.  Strategia będzie stanowić 

materiał wyjściowy do opracowania 

szczegółowych programów i projektów 

pomocy społecznej.  

 

Członkowie Komisji Samorządowej RM 

pozytywnie (jednogłośnie) zaopiniowali 

przedmiotowy projekt uchwały.  

(w załączeniu do protokołu);   

 

Przewodniczący Komisji Samorządowej 

RM- p. Z. Moskalewicz przedstawił 

uzasadnienie do przedmiotowego projektu 

uchwały. Pan Z. Moskalewicz powiedział, 

że Gmina Ostrowiec wraz z Gminami: 

Bałtów, Bodzechów, Ćmielów, Kunów, 

Lipnik i Mirzec w br. realizuje wspólny 

projekt systemowy pod nazwą „Wspólna 

Sprawa” w ramach Programu Operacyjnego 

Kapitał Ludzki współfinansowanego  

ze środków Europejskiego Funduszu 

Społecznego. Projekt skierowany jest do 

osób korzystających z pomocy Ośrodków 

Pomocy Społecznej a borykających się  

z problemami utrudniającymi integrację 

zawodową i społeczną. Celem projektu jest 

przeciwdziałanie wykluczeniu społecznemu 

288 osób. Realizacja projektu  

w partnerstwie daje możliwość wzmocnienia 

skuteczności działania ośrodka w zakresie 

reintegracji społecznej i aktywizacji 

zawodowej klientów OPS.  

 

Członkowie Komisji Samorządowej RM 

pozytywnie (jednogłośnie) zaopiniowali 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

- porozumienia w przedmiocie 

utworzenia na obszarze Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski okręgów 

wyborczych do Rady Powiatu  

w Ostrowcu Świętokrzyskim;   

 

- rozpatrzenia ponownych skarg  

na działalność Komendanta Straży 

Miejskiej w Ostrowcu Świętokrzyskim; 

 

 

- rozszerzenia cmentarza komunalnego 

w Ostrowcu Świętokrzyskim;  

 

 

 

- zm. uchwałę w sprawie zasad 

udzielania dotacji celowej na 

finasowanie lub dofinansowanie 

kosztów inwestycji z zakresu ochrony 

środowiska, polegającej na usuwaniu 

wyrobów lub odpadów zawierających 

azbest z terenu Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski; 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

- zaliczenia do kategorii dróg 

gminnych i ustalenia ich przebiegu; 

 

 

 

 

przedmiotowy projekt uchwały.  

(w załączeniu do protokołu);   

 

Komisja Samorządowa RM pozytywnie, 

jednogłośnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały (w załączeniu do proto-

kołu).  

 

 

Członkowie Komisji Samorządowej RM 

pozytywnie (jednogłośnie) zaopiniowali 

przedmiotowy projekt uchwały.  

(w załączeniu do protokołu);   

 

Członkowie Komisji Samorządowej RM 

pozytywnie (jednogłośnie) zaopiniowali 

przedmiotowy projekt uchwały.  

(w załączeniu do protokołu);   

 

Dokonano zróżnicowania wysokości dotacji 

dla osób fizycznych i dla osób prawnych  

i podmiotów wyszczególnionych w art. 403 

ustawy - Prawo ochrony środowiska. 

Wysokość dotacji dla osób prawnych  

i podmiotów określono do kwoty 5 000 zł. 

brutto, w przypadku osób fizycznych 

pozostała na poziomie do kwoty 1900 zł. 

brutto. Zmiana ma na celu ujednolicenie 

kryteriów wyboru inwestycji – zarówno w 

stosunku do osób fizycznych jak i osób 

prawnych i podmiotów. Wprowadzona 

zmiana stwarza dla wszystkich 

beneficjentów jednakowe możliwości 

wyboru rodzaju inwestycji – tj. wyboru czy 

skorzystać z dotacji na usługę kompleksową 

obejmującą: demontaż, transport i unie-

szkodliwienie, czy też tylko na transport  

i unieszkodliwienie odpadów.  

 

Członkowie Komisji Samorządowej RM 

pozytywnie (jednogłośnie) zaopiniowali 

przedmiotowy projekt uchwały.  

(w załączeniu do protokołu);   

 

Komisja Samorządowa RM pozytywnie, 

jednogłośnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały (w załączeniu do proto-

kołu).  

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

- zm. uchwałę w sprawie opłaty 

targowej; 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Obecny na posiedzeniu komisji Dyrektor 

Targowisk Miejskich – p. Mariusz Kosiarz 

poinformował zebranych, że przedmiotowy 

projekt uchwały podyktowany jest 

koniecznością nowego uregulowania opłaty 

targowej dla sprzedaży hurtowej na TM. 

Propozycja zmian związana jest z wynikiem 

oceny skutków, jakie wywołała korekta 

opłat targowych wprowadzona uchwałą 

Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego  

Nr XLVIII/188/2013 z dnia 4 grudnia  

2013 r. Dokonane wówczas zmiany 

polegające na zastosowaniu dodatkowej 

opłaty 2 zł za m2 od powierzchni poza 

pojazdem, zajętej do prowadzenia 

sprzedaży, spowodowały znaczny wzrost 

kosztów prowadzenia sprzedaży hurtowej na 

giełdzie rolnej. Taka sytuacja przyczyniła 

się do spadku rentowności z tego rodzaju 

działalności, co przekłada się na 

zmniejszenie roli handlu hurtowego  

na targowisku przy ul. J. Słowackiego. 

Zarówno to, jak i pogorszenie 

konkurencyjności oferty targowiska  

w stosunku do giełdy rolnej w Sandomierzu, 

powoduje u rolników niezadowolenie  

z obowiązującego poziomu opłat targowych. 

Ostatnio zanotowano wyraźną tendencję 

spadkową co do ilości stoisk hurtowych.  

Pan M. Kosiarz poinformował również 

zebranych, że na targowisku przy ul.  

J. Słowackiego wprowadzono nową 

organizację ruchu pojazdów na placu 

hurtowym oraz utworzono nowe wejście dla 

kupujących. Takie działania zaowocowały 

uporządkowaniem problemów logisty-

cznych na placu hurtowym. Zmiany te 

zostały pozytywnie odebrane przez 

hurtowników i rolników. Zostały stworzone 

podstawy dla rozwoju giełdy rolnej. Dlatego 

w obecnej sytuacji tym ważniejsze staje się 

zastosowanie prostej w stosowaniu  

i właściwie wyważonej opłaty targowej, 

która przyczyni się do rozwoju tej formy 

handlu. Przedmiotowy projekt uchwały 

proponuje, aby osoby dokonujące sprzedaży 

hurtowej będą uiszczały jednorodną opłatę 

targową, której wysokość będzie 

uzależniona od tonażu pojazdu i jedno-

cześnie nie będzie pobierana od handlu-



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

II.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Sprawy różne: 

 

- ocena zasobów pomocy społecznej  

na rok 2013 dla Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski;  

jącego opłata za towar wystawiony poza 

pojazd, o ile będzie się on znajdował  

w granicach oznaczonego miejsca 

handlowego. Wobec powyższego zasadne 

jest podjęcie przedmiotowej uchwały.  

Na posiedzeniu Komisji Samorządowej RM 

obecny był również przedstawiciel rolników 

handlujących na Targowisku Miejskim  

w Ostrowcu Świętokrzyskim – p. Jerzy 

Wojdan.  

Pan J. Wojdan podziękował Dyrektorowi 

Targowisk Miejskich za podjętą inicjatywę 

odnośnie opłaty targowej na giełdzie rolnej. 

Pan Wojdan powiedział, że dzięki nowemu 

Dyrektorowi nareszcie na targowisku  

w Ostrowcu panuje ład i porządek. Taki stan 

rzeczy bardzo odpowiada handlującym na 

giełdzie, a wprowadzenie uproszczonej 

opłaty targowej na placu giełdy rolnej 

spowoduje, że stanie się ona konkurencyjna 

w stosunku do innych giełd w okolicy.  

Na zakończenie swojej wypowiedzi - 

przedstawiciel ostrowieckich rolników 

zwrócił się z apelem do członków Komisji 

Samorządowej, jak i do Prezydenta Miasta, 

aby w przyszłości rozważyć możliwość 

zwiększenia ilości miejsc parkingowych 

wokół targowicy.   

 

Komisja Samorządowa RM pozytywnie, 

jednogłośnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały (w załączeniu do proto-

kołu).  

 

 

 

Członkowie komisji przyjęli do wiadomości 

przedmiotowy materiał. (w załączeniu  

do protokołu). 

 

Na tym posiedzenie zakończono.  

 

 
Odrębne głosy do protokołu: nie zgłoszono.  

 

Termin następnego posiedzenia: do ustalenia. 

 

Protokołowała:                                          Przewodniczył: 

 

mgr Eliza Kaniewska                                                             


